石油与天然气地质 » 2011, Vol. 32 » Issue (6):839-850 DOI:

储层与层序

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< Previous Articles | Next Articles >>

渤海湾盆地东濮凹陷古近系沙河街组层序地层

高红灿1,2, 郑荣才3, 陈发亮2, 韩福民2, 刘云2*

- 1. 中国石化 中原油田 博士后科研工作站, 河南 濮阳 457001;
- 2. 中国石化 中原油田分公司 物探研究院, 河南 濮阳 457001;
- 3. 成都理工大学"油气藏地质及开发工程"国家重点实验室,四川 成都 610059

Sequence stratigraphy of the Paleogene Shahejie Formation in Dongpu Sag, Bohai Bay Basin

Gao Hongcan^{1,2}, Zheng Rongcai³, Chen Faliang², Han Fumin², Liu Yun²*

- 1. Postdoctoral Scientific Research Station, SINOPEC Zhongyuan Oilfield Company, Puyang, Henan 457001, China;
- 2. Geophysical Research Institute, SINOPEC Zhongyuan Oilfield Company, Puyang, Henan 457001, China;
- 3. State Key Laboratory of Oil and Gas Reservoir Geology and Exploration, Chengdu University of Technology, Chengdu, Sichuan 610059, China

摘要 参考文献 相关文章

Download: PDF (1039KB) HTML 1KB Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

摘要 通过对研究区300多口钻井的地层对比和3000多米岩心的详细观察及区域构造-沉积演化分析,综合运用构造、古生物、岩性、地质年代以及测井和地震反射等6个方面的特征,将东濮凹陷古近系划分为3个超长期层序,分别对应于沙河街组四段下亚段、沙河街组四段上亚段-沙河街组三段、沙河街组二段-东营组;并将沙河街组四段上亚段-沙河街组一段划分为4个长期层序,分别对应于沙河街组四段上亚段-沙河街组三段四亚段、沙河街组三段三亚段、沙河街组三段三亚段、沙河街组三段一亚段、沙河街组三段一亚段、沙河街组一段。提出同一套连续沉积的盐岩在长期及超长期层序划分中具不可分割性,并结合东濮凹陷及渤海湾盆地层序划分的实例,指出目前普遍存在的层序地层划分方案与岩石地层划分方案相一致的现象值得商榷。

关键词: 层序地层 沙河街组 古近系 东濮凹陷 渤海湾盆地

Abstract: Based on stratigraphical correlation of over 300 wells, detailed core description of more than 3 000 m, and analysis of regional tectonic-sedimentary evolution, we divided the Paleogene in Dongpu Sag into three super long-term sequences according to various data such as tectonic geology, paleontology, lithology, geochronology, logging and seismic reflection, etc. The three sequences corresponds

to the lower 4th member of Shahejie Formation,the upper 4th member to the 3rd member of the Shahejie Formation,the 2nd member of Shahejie Formation to the Dongying Formation respectively.Furthermore,strata from the upper 4th member to the 1st member of Sh- ahejie Formation is divided into four long-term sequences,corresponding to the upper 4th member to the 4th sub-member of the 3rd member, the 3rd sub-member of the 3rd member, the 1st to the 2nd sub-member of the 3rd member and the 1st to the 2nd member of Shahejie Formation respectively.This paper indicates that a set of continuous salt deposits is undividable when dividing the super long-term and long-term sequence.Taking the Dongpu Sag and Bohai Bay Basin as examples,we pointed that the common practice of making sequence stratigraphic class- ification scheme consistent with lithostratigraphic classification scheme is possibly incorrect.

Keywords: sequence stratigraphy Shahejie Formation Paleogene Dongpu Sag Bohai Bay Basin

Received 2010-09-29;

Fund:

油气藏地质及开发工程国家重点实验室开放基金项目(PLC201007);中国博士后科学基金项目(20080440125,201003403)。

About author: 高红灿(1969-),男,博士,沉积学。

引用本文:

高红灿, 郑荣才, 陈发亮, 韩福民, 刘云. 渤海湾盆地东濮凹陷古近系沙河街组层序地层[J] 石油与天然气地质, 2011, V32(6): 839-850

Gao Hongcan, Zheng Rongcai, Chen Faliang, Han Fumin, Liu Yun. Sequence stratigraphy of the Paleogene Shahejie Formation in Dongpu Sag, Bohai Bay Basin[J] Oil & Gas Geology, 2011, V32(6): 839-850

链接本文:

http://ogg.pepris.com/CN/ 或 http://ogg.pepris.com/CN/Y2011/V32/I6/839

Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- **▶** RSS

作者相关文章